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OSWALD IN SAN ANTONIO-THE KIRKWOOD CONNECTION 	by Jim Marrs 

No one whose name has surfaced in connec-
tion with the Kennedy assassination 
fascinates me more tban the two Kirkwoods. 

The father, W. C. Kirkwood, and the son, 
Pat, have long been fixtures in Fort Worth, 
Texas. My fascination with their assassina-
tion connections comes not from any hard 
evidence of Kirkwood involvement, but 
rather from the intriguing relationships bet-
ween the Kirkwoods and others involved in 
the assassination. 

In this article I will present what I know 
about the Kirkwoods and, more importantly, 
describe the time I was able to sit in as in-
vestigators for the now-defunct House Select 
Committee on Assassinations (HSCA) inter-
viewed Pat Kirkwood. As will be seen, it was 
an eye-opening experience for this reporter. 

My involvement with HSCA investigators 
began on the morning of February 15, 1978. I 
was working as a general assignments 
reporter for the Fort Worth Star-Telegram 
and had just been contacted by the paper's 
police reporter. She said that Pat Kirkwood 
had dropped by the press room in the Fort 
Worth Police station and had asked if some-
one could check to see if a certain investigator 
was "on the level." It seems he had been 
contacted by a Joseph J. Basteri, who said he 
was an HSCA investigator and wanted to in-
terview Kirkwood. 

The police reporter contacted me, knowing 
of my long-standing interest in the Kennedy 
case and that I had already been in touch with 
the HSCA on several occasions. I told her I 
would check out Kirkwood's story. 

Later that morning I was able to confirm 
that Mr. Basteri indeed was with the House 
committee. Kirkwood was very open and 
friendly and invited me to come to his office at 
2222 Jacksboro Highway and sit in on the in-
terview. I agreed. 

I arrived at Kirkwood's real estate office 
about 1:30 pm and found that the two in-
vestigators had arrived only minutes before. 
They were sitting with Kirkwood at a large 
round table near his desk. Pat Kirkwood was 
smiling when I arrived and said "Hi, sit 
down." Turning to the investigators, he said 
simply "He's a friend of mine." Thereafter, 
the two men took no notice of me and began 
their interview, which consisted of a page of 
paper with approximately 10 questions on it. 

The two investigators, Basteri and Albert 
Maxwell, both said they were formerly New 
York City detectives. Their questions almost 
all pertained to what knowledge Kirkwood 
had of organized crime figures in not only 
Dallas and Fort Worth, but Las Vegas. 

From the onset, it was obvious that neither 
of these men had any real backgrounding in 
the Kennedy case. They asked only the ques-
tions which were on their list and made no at-
tempt at followup questions or cross-exam-
ination. I was unable to decide if they really  

knew very little about the assassination or 
whether this might have been a preliminary 
interview and they simply didn't want to tip 
their hand. In retrospect, I feel it was the 
former. 

Kirkwood was "on stage" during the inter-
view, laughing, joking and generally making 
light of the whole thing. But, for all that, he 
was surprisingly open and forthright rin his 
answers. During the course of the interview, 
Kirkwood managed to confirm many items 
that I had heard and learned over a period of 
years. 

He told of his father's gambling operations 
at the old family homestead, 2222 Jacksboro 
Highway. It was quite a place in the late 
1940s and early 1950s. The Spanish-style 
home sits on a hill overlooking one of Fort 
Worth's most famous and disreputable drags. 
In earlier days it was the scene of many a 
high-stakes poker game between some of the 
wealthiest and most powerful men in Texas. 

Former House Speaker Sam Rayburn, 
oilman H. L. Hunt, John Connally, Clint 
Murchison and, from more than one source I 
consider reliable, even Lyndon B. Johnson 
were known guests at 2222 Jacksboro 
Highway, or The Four Deuces as it was then 
called. 

W. C.. Kirkwood was known as a 
"gentleman gambler." One of his house 
rules was that no one sat in on the big stakes 
games who worked on a salary. Only men of 
independent wealth were clients of the Four 
Deuces. 

Interestingly enough, during this time two 
of the Kirkwood's closest friends were Lewis 
McWillie and Bennie Binion, both former 
Dallas-Fort Worth area gamblers. 

Binion was owner of the famous Top 0' the 
Hill Club, Dallas' counterpoint to the Four 
Deuces. Today, Binion owns the Horseshoe 
Club and Casino in Las Vegas and McWillie 
works there as a pit boss. The Horseshoe 
Club is also the home of the World Series of 
Poker, where convicted hitman Charles Har-
relson was introduced to the Chagra brothers 
in 1979. Harrelson's wife, Jo Ann, was a 
blackjack dealer in Binion's Club for several 
years in the 1970s and probably worked for 
McWillie. 

It's McWillie where many cross-connections• 
begin to crop up. Jack Ruby told the Warren 
Commission of his fondness and closeness to 
McWillie by describing him this way: "I call-
ed him freqently...I idolized McWillie...I 
always thought a lot of him...I have a great 
fondness for him." 

In 1960 McWillie was a gambler in Havana. 
The Warren Commission established that 
sometime in 1959 Ruby visited McWillie in 
Cuba and the pair discussed various smuggl-
ing deals, including the possibility of bringing 
in more than 800 jeeps. It was at about this 
same time that a close friend of Pat Kirkwood  

recalls that Kirkwood was talking -about 
smuggling operations and Castro. 

An FBI memo dated March 26, 1964 is of 
great interest in showing Mc Willie's connec-
tions to the organized crime heirarchy. The 
memo states "...McWillie was a member of 
the so-called gambling syndicate operating in 
the Dallas area...As of May 1960, McWillie 
was pit boss at the Riviera Casino in Havana, 
Cuba. Report reflects that it would appear 
McWillie consolidated his syndicate connec-
tions through his association in Havana with 
Santos Trafficante, well-known syndicate 
member, of Tampa, Florida; Meyer and Jake 
Lansky; Dino Cellini and others who were 
members of, or associates of, The 
Syndicate." 

McWillie, the associate of Trafficante and 
Lansky, was closest friends with both Ruby 
and the Kirkwoods. Pat Kirkwood told the 
investigators that both he and his father had 
been the guests of McWillie in Las Vegas. 
This prompted no discernible reaction from 
the HSCA investigators. 

In 1959, Pat Kirkwood, tiring of being a car 
racer, opened the first beatnik club in Fort 
Worth called The Cellar. The Cellar was 
notorious from its opening and drew a mixed 
clientele of • undercover cops, newsmen, 
curious youngsters, thugs and beatniks. 
Although constantly in the news and harried 
by law enforcement people, the Cellar manag-
ed to survive until 1972, when it closed after 
making two moves from its original location. 

The Cellar plays a role in the Warren Com-
mission investigation, because this is where 
John Kennedy's Secret Service agents were 
the night before the assassination. Charges 
dating back to the assassination were that 
some agents were up till 5 a.m. drinking and 
enjoying the sometimes-topless waitresses. 

These charges prompted the Warren Com-
mission to investigate. It concluded, largely 
on the basis of an affidavit from Kirkwood, 
that nothing was amiss since the Cellar did 
not have a liquor license and therefore could 
not sell alcohol. 

While this was true, it was also true that 
Kirkwood had an extensive private stock of li-
quor which was available to any "friend" 
who happened to enter. Such friends includ-
ed policemen, city and county officials, 
newsmen, attorneys and others. 

In a 1978 newspaper interview, Kirkwood 
stated "...we never sold a hard drink in those 
13 years." Reminded by the reporter that 
hard drinks were given away to friends, 
Kirkwood laughed and replied "By the 
millions." 

This is only one more small instance of the 
official investigators nor carrying their fact-
finding far enough. 

While open about his relationship with his 
friend "Chili" McWillie, Pat Kirkwood was 
less open about his knowledge of Jack Ruby. 
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He constantly deprecated Ruby, saying he 
had "no class" and "liked to play with the 
little (iris." 

Kirkwood said Ruby was a "pill head" and 
was always high on amphetamines or uppers. 
He said he was always too busy to visit Ruby 
in Dallas and only went to his clubs about 
four times prior to 1963. But he said Ruby 
visited the Cellar several times, apparently 
trying to woo Kirkwood's female employees 
away. 

Kirkwood said Ruby was too disorganized 
to be mixed up with organized crime and that 
no one trusted him. 

Kirkwood's account of the assassination 
weekend was this: a few hours after the Presi- 
dent's death, three girls whom he did not 
identify called hiarto say they were off work 
because of the events in Dallas. "They had a 
long weekend," said Kirkwood, "so what do 
you do with a long weekend but go to Nuevo 
Laredo." Kirkwood, the girls and other 
unidentified friends flew to Mexico. 

He said he was sitting in the Cadillac Club 
on Sunday, November 24, when he saw Jack 
Ruby shoot Oswald on TV. He said he did 
not recognize Ruby until after the shooting 
when he was named by Dallas Police. "I 
thought 'What does that crazy son of a bitch 
think he's doing," said Kirkwood. He said 
upon returning to Fort Worth late the next 
day he was contacted by the president of the 
Press Club of Fort Worth. "He said we need-
ed to get our stories together because talk was 
already starting about the Secret Service 
agents getting drunk." 

Kirkwood said the security men had started 
the evening at the Press Club, which served li- 
quor and stayed open a few hours later than 
the law allowed to accommodate the Secret 
Service men. Finally the president got cold 
feet and said they had to close. But before an-
nouncing this, a call was made to the Cellar 
and arrangements were made to continue the 
party there. 

Thus it can be seen that 1) the security men 
had been drinking even before going to the 
Cellar, and 2) Kirkwood and the Cellar 
management knew who the agents were and 
undoubtedly extended them the 
"friendship" of free liquor. 

Within a few weeks of the assassination, 
FBI agents with a stenographer arrived to take 
Kirkwood's statement about the Secret Ser- 
vice men in the Cellar. Kirkwood told the 
HSCA investigators he had assured the Press 
Club that "he would cover for them." Sure 
enough, in his Warren Commission tes-
timony, Kirkwood repeated that no agents 
were drinking that night. 

During that same FBI interivew, Kirkwood 
mentioned something that has never been 
made public. He told the FBI that Lee Harvey 
Oswald had worked for a few hours at the 
Cellar in San Antonio early in October 1963 
(at about the time Oswald was supposedly 
returning from his Mexico trip). This infor-
mation was classified for some unknown 
reason and only reached my ears in the 
mid-1970s. However, during the interview 
with the HSCA investigators, Kirkwood again 
related the story of Oswald and the San An-
tonio Cellar. 

The story is this: After Lee Oswald sup-
posedly went to Mexico City "to try and get 
into Cuba," he somehow ended up dead 
broke in San Antonio. Oswald went to the 
Cellar because it was in the early morning 
hours and it was the only thing open. Oswald 
asked if he could borrow some money for bus 

fare back to Dallas and was told he could 
wash dishes for cash. So, Oswald went to 
work as a "pearl diver," as Kirkwood called 
it, but only for "four or five hours." Then, 
with his earnings in hand, Oswald left. 

Kirkwood said no one at the Cellar knew 
who Oswald was until they saw his face on 
TV after the assassination. Only then did 
some of the employees remember the pearl 
diver. 

Neither Basteri nor Maxwell seemed to take 
notice of this intriguing story, although none 
of this had ever been made public and 
Oswald's whereabouts during the so-called 
Mexican trip have always been the subject of 
much controversy. There were no followup 
questions or even a "how come we've never 
heard that before?" 

It was also interesting to me during this in-
terview, as a trained reporter, how Kirkwood 
would start off answering a question in the 

t negative, but then launch into a lengthy ex-
planation which tended to answe in the 
positive.  

For example, one of the first questions ask-
ed was if he knew any organized crime peo-
ple. Kirkwood answered no, then proceeded 
to describe his family's closeness with Lewis 
McWillie. And he admitted that McWillie 
was a gambler and had lots of friends in Las 
Vegas. The investigators seemed content to 
place a simple "no" by the question. They 
never seemed to get anything from 
Kirkwood's long soliloquies. 

Having asked their ten questions, Basteri 
and Maxwell launched into some "good ole 
boys" conversation with Kirkwood. They 
talked about how Oswald was a "nut" and 
Ruby was a "creep." Maxwell said it was a 
shame how the critics of the Warren Commis-
sion had "distorted" things and gotten infor-
mation out of context. Kirkwood caught the 
drift of this quickly and jumped in, saying 
that the whole assassination was the result of 
such a simple act and it was so simple that no 
one wanted to believe the truth. 

This was the thrust of their conversation. 
And it was astounding to me, because I had 
just sat there and listened to someone who 
knew Jack Ruby well talk about matters such 
as gunrunning to Castro, gambling and the 
crime ties of Ruby and McWillie and connec-
tions to top national leaders. Kirkwood had 
even told these two investigators that he had 
"been responsible for several thousand drug 
arrests" and had worked with several law en-
forcement agencies, a statement which made 
me think of rumors that Kirkwood had some 
kind of relationship with the FBI. 

As they were leaving, Basteri and Maxwell 
told Kirkwood they might come back with 
further questions, but they were mostly in-
terested in any direct relations with Jack 
Ruby. They said they were not interested in 
any other aspect of the case. 

Some time later I tried to put together what I 
had learned by obvserving the Kirkwood in-
terview, and these are my thoughts: 

I am fascinated by the fact that the 
Kirkwoods seem to be a direct link between 
Jack Ruby and the North Texas underworld 
to such people as H. L. Hunt, Clint Mur-
chison, Lyndon Johnson, Sam Rayburn and 
others. G. Robert Blakey, the Chief Counsel 
of the HSCA, has written a book which builds 
a pretty good case for organized crime being 
the culprit in the JFK assassination. 

And, it has been well documented how 
organized crime and high officials of the CIA, 
and hence the U. S. Government, were work- 

ing together in assassination plots. 
Moreover, here are the Kirkwoods sitting in 

the middle of organized crime figures, law en-
forcement agencies, possibly the FBI, and 
government (charges of indecent exposure 
were dropped against some of Kirkwood's 
employees after he went on a hunting trip 
with the local district attorney and some 
police officials). 

Bear in mind, there is at present no 
evidence linking the Kirkwoods to the Ken-
nedy assassination. But their connections 
with Ruby, McWillie and other crime figures, 
along with their connections to top Texas 
politicians and Pat Kirkwood's strange flight 
to Mexico the evening of the assassination 
make for interesting speculation. 

And it is here where the real questions 
arise, not about any real or perceived role of 
the Kirkwoods in the assassination, but 
rather about the quality of two federal in-
vestigations. 

I will pass comment on the poor Warren 
Commission; its tissue of lies has already 
unraveled. But consider the Kirkwood inter-
view in light of the controversy and conclu-
sions of the House Assassinations Committee. 
And this was only one minor interview. 

In retrospect I can only think of three con-
clusions about the interview I attended: 

1. Out of consideration to the two New York 
City detectives, perhaps they considered the 
Kirkwood interview only a preliminary one 
and allowed him to ramble on without cross-
examination in an effort to draw out more in-
formation later. While possible, I tend to dis-
count this theory because of the demeanor of 
the investigators and Kirkwood. 

2. The interview was exactly what it ap-
peared—two retired detectives asking ten 
questions on a piece of paper to a man they 
considered a friendly witness. They were 
neither seeking nor accepting any information 
not relating to their specific questions. And 
they had only a cursory knowledge of the 
assassination. This is, in my opinion, the 
most likely of the alternatives, but it certainly 
does not say much for the quality of the 
House investigation. 

3. The entire interview was staged for my 
benefit because the government knew the 
direction of my investigations and wanted to 
conduct a "limited hang-out" of information. 
It was an attempt to communicate to me that 
"this information is now in appropriate hands 
and we are looking into it. There is no need 
.for further search in this area!" This theory 
is the least believable, although such methods 
are not beyond the realm of possibility. 

So the truth of the Kirkwood connection and 
the subsequent interview remains as murky 
as that of the Kennedy assassination. 

Owner Pat Kirkwood outside The Cel-
lar before its demise a decade ago. 



Subsequent investigations re-
vealed that Jack Ruby also had 
been known to frequent The Cellar. 
"He was in there every weekend 
stealing my waitresses to work as 
strippers in his clubs in Dallas," 
Kirkwood says. 

Further disclosures revealed 
that Lee Harvey Oswald had 
worked one night as a dishwasher 
in another Cellar that Kirkwood 
had opened in San Antonio. "The 
Cellar is mentioned on several 
pages of the Warren Commission 
Report," Kirkwood says with pride. 

On 10-27 NBC News interviewed two 
elderly women who saw Mulcahy. He 
was healthy when he first moved in 
but his skin was yellow the night 
before he died and he was acting 
strangely. Wilson knew Oswald be-
fore the assassination, but the 
source is not clear. It may have 
been Mulcahy, who worked for Wil-
son, or Marita Lorenz, a generally 
discredited associate of Frank 
Sturgis. This whole affair demands 
further investigation. 

FWST 11-19-82 
• Mulcahy A medical examiner ruled 
Thursday that former CIA analyst Kevin Mul-
cahy. the man who blew the whistle on former 
agent Edwin Wilson's dealings with Libya, died 
of natural causes last month. Mulcahy, a heavy 
smoker and an alcoholic, died of bronchial pneu-
monia complicated by emphysema and liver 
problems. The 40-year-old 'Mulcahy was found 
dead Oct. 26 outside the door of a motel cabin he 
had rented in Shenandoah County. Va.. about 90 
miles west of Washington. His death was investi-
gated by the FBI. 

DMN 11-19-82 

Foul play ruled out in death 
".- FALLS CHIRCH, Va. — A medical examiner 

Thursday ruled out foul play in the Oct 26 death 
of a former CIA employee who was to have been 
a key prosecution witness in the just-completed 
arms trial of former spy Edwin Wilson. Dr. 
James Beyer, the chief medical examiner in 
Northern Virginia, said Kevin Mulcahy died of 
bronchopneumonia. 

• ..lawgiw 

PHOTO COMPARISON ... Three 
"tramps" in the photo at left were arrest-
ed in Dealey Plaza the day of the assassi-
nation of John F. Kennedy. The tramp 

• 
who is considered to look like Charles 
Harrelson is in center photo, and a mug 
shot of Harrelson that was taken in 1968is 
on the right. 

FIN photographer is convinced 
Harrelson was at JFK death site 
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Jim told me his story about 2 years ago, so I asked 
him to write it after seeing an article in the 9-5-
82 DMN. An excerpt from "The Beat Generation" by 
staff writer Mike Shropshire: 

The Cellar became a sensation. "We 
opened at around 6 p.m. every day and 
kept it open until 6 a.m. We could do 
that because we weren't serving liquor 
— just coffee, soft drinks and some spe-
cial conconctions that appeared al-
coholic but weren't," he says. "Oh, I'd 
have several bottles reserved for spe-
cial customers, like doctors, lawyers or 
off-duty policemen — people I figured I 
might have to depend upon later in 
life." 

Kirkwood says he had one steadfast 
rule that he called "Pat's Law": no nar-
cotics. If Kirkwood saw someone who 
he suspected was using drugs — often 
no more than mild sedatives or stimu-
lants — he would call in the police to 
drag away the accused. 

IN 1963, The Cellar gained na-
tionwide exposure — the worst pos-
sible kind. Two months after the as-
sassination of President John F. 
Kennedy, news stories reported 
that in the wee hours of the morn- 
ing of Nov. 22,1963, about 19 Secret 
Service guards assigned to the pres-
ident had been whooping it up in 
— you guessed it — The Cellar. 

"They were in there laughing 
about how the only people guard- 
ing the president were two firemen 
stationed on his floor at the Texas 
Hotel," Kirkwood says. 

By ANNE REIFENBERG 
Star-Telegram Writer 

• 
SAN ANTONIO —Charles Harrel- 

son's "confession" that he killed 
President Kennedy was to be used 
as bargaining power in a deal with 
the federal government ova:anoth-
er assassination, Joe Chagra testi-
fied today. 

Chagra told jurors that when he 
visited Harrelson, accused of mur-
dering U.S. District Judge John H. 
Wood Jr. in May 1979, at Harris 
County Jail in September 1980, Har-
relson told him about a "will" in 
which he admitted killing Judge 
Wood and President Kennedy. 

Harrelson's reported confession 
was first made-public after he was 
arrested on a freeway near Van 
Horn on Sept. 1,1960, when the 44- 
year-old defendant held off police 
for several hours by pointing a pis-
tol to his head. Before he was taken 
into custody on .a host of state 
charges shortly after midnight, 
Harrelson reportedly admitted to 
both slayings. 

Chagra said Harrelson told him, 
"He would clear up the Kennedy 
matter at the same time he cleared  

up the Wood matter. He said he 
wanted that as bargaining power ... 
so he would do federal time instead 
of state time." 

But Chagra — a star government 
witness since he pleaded guilty 
Sept 17 to a charge he conspired to 
murder Wood — said, "Not really," 
when asked whether he believed 
Harrelson's claims, even when Har-
relson drew a map of Dealey Plaza in 
Dallas to show Chagra where he was 
standing when Kennedy was shot. 

Kennedy conspiracy buffs have 
given much attention recently to 
what has been dubbed the Harrel-
son/Tall Tramp Theory and is based 
on the arrest of three transients on 
Nov. 22,1963, in the railroad yards 
near the Texas School Book Deposi-
tory near whereKennedywasshot 

Two Fort Worth assassination re-
searchers, Jim Marrs and Jack 
White, have professed in an article 
entitled Is Kennedy's Assassin Sit-
ting in Texas Jail? to believe that 
one of the transients in a photo pub-
lished with the article is Harrelson, 
who would have been 2S at the time. 

FWST 11-2-82 

A Fort Worth photographer. 
who has compared police mug 
shots of Charles V. Harrelson 
with pictures of three so-called 
"tramps" arrested in Dallas' Des-
lyPlaza minutes after President 
John F. Kennedy was killed. says 
he is convinced that Harrelson 
was at the assassination site. 

Harrelson. accused of slaying 
U.S. District Judge John H. Wood 
Jr. in 1979, was connected to the 
Kennedy killing during testimo-
ny in his trial in San Antonio. Joe 
Chagra, who has pleaded guilty 
to murder conspiracy, testified 
that Harrelson told him he shot 
Kennedy. 

Kennedy was shot 19 years ago 
today in Dallas. 

Photographer and graphics 
specialist Jack White said he has 
been studying mug shots and the 
tramp pictures since a fellow 
Kennedy assassination research-
er remarked that he thought Har-
relson looked familiar. 
White, a consultant to the 

DMN 11-15-82 

Slain church leader 
linked to CIA expose 
From Mrs Reports 

LOS ANGELES — George Peters, 
43, the Church of Naturalism 
founder who was murdered along 
with a church treasurer in Holly-
wood Hills a week ago, had been 
working on a film about a CIA 
mind-control program called MK 
ULTRA in which he said he had 
been involved, the Los Angeles Her-
ald Examiner reported Sunday. "He 
(Peters) was supposedly one of the 
people with whom the CIA was 
'doing a lot of experimentation with 
drugs," church secretary Susan 
Shore told the newspaper. "We 
were going to make a film that was 
going to expose what the govern-
ment was doing back in the early 
1960s." Police have made no arrests 
in the murders. 

Harrelson's older brother Claude is an FBI 
agent. Charles spent the day before the Wood 
killing with the wife of a CIA agent-he test-
ified he doesn't remember her name. 

Kennedy 
'confession was 
bargain chip, 
Chagra says 

By JIM MORRIS 
Star-Telegram Writer 

House Select Committee on As-
sassinations in 1978, said he did 
photo analyses and concluded 
that Harrelson was one of three 
men arrested by Dallas police in a 
railroad yard behind the Texas 
School Book Depository immedi-
ately after the shooting. A rail-
road employee had seen the men 
enter a railroad car. 

The three were taken to DallaS 
County Jail but subsequently 
were released without being 
questioned. 

In doing the photo compari-
sons, White looked for similari-
ties in various facial features. He 
determined, he said, that in a 1963 
photo of the "tall tramp" and a 
1968 mug shot of Harrelson. the 
eyes. ears, nose and hair are virt 't-
ally identical. 

White also noted that a sizable 
scar over Harrelson's right eye. 
,his double-chin and the folds of 
;skin around the corners of his 

FWST 11-22-82 
'mouth are evident in both pic-
tures. 

"There's no way that s not Har-
relson, unless there are identical 
1 wins." he said. 

White asserts that he is -not 
writing a book" and has "no axe 
to grind." 

"I u asn't that crazy about Ken-
nedy," he said. "But 1 hated to see 
him get killed and have it covered 
up 

White claims more than 500 
spectators were in Dealey Plaza 
at the time of the assassination 
and "at least 20 of them were sus-
picious." 

He said he does not believe 
enough credence has been put in 
Harrelson's alleged "confes-
sions" to Chagra and to police 
during his arrest near Van Horn 
in 1980. 

"I think somebody should be 
investigating everything Harrel-
son says." White said. 
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INFORMANT AYNESWORTH - Before reading this article from the 
November 21, 1982 Dallas Times Herald, some words of warn-
ing. Most JFK researchers are aware of how Hugh Aynesworth 
has reported the "facts" of the JFK case and why he may be 
an agent in the disinformation business. He admits to brea-
king the Oswald diary story but doesn't mention how it was 
stolen from the Dp9. CDS, pages 6-9, includes still-censor-
ed reports from an FBI informant about Aynesworth, Bill 
Alexander, Newsweek and the Dallas Morning News, and a sum 
as high as $if000 behind the diary story. A retired Secret 
Service agent says several pages were withheld from the WIC 
by the FBI, yet Aynesworth's copy is supposedly complete. 
Aynesworth later became a Newsweek reporter who, on May 15, 
1967, broke a major, negative report on the Garrison inves-
tigation. Researchers should be intrigued by the following 
letter, recently discovered in the IBJ library, addressed 
to IBJ press Secretary George Christian. Although undated, 
it is probably May 13, 1967. For legibility and space only, 
it has been retyped. Aynesworth's career includes reporting 
for the DTH and ABC's 20/20, and his daughter reportedly 
works in the newsroom of Dallas' CBS-TV affiliate. In July 
1979, Aynesworth and retired FBI agent Robert Gemberling 
appeared on Dallas PBS affiliate KERA; said Aynesworth: 
"I'm not saying there wasn't a conspiracy....I know most 
people in this country believe that there was a conspiracy. 
I just refuse to accept it and that's my life's work." 
You'll notice many omissions in Aynesworth's story, one of 
which is that the CIA assisted its employee, Clay Shaw, 
throughout the investigation. This is a major Garrison 
story in length only - perhaps some truth did get written. 

EDITION 
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George Christian: 

Regards, 

al eh 	swarth 

recent history — now is a judge on 
Louisiana's Fourth Circuit Court of 
Appeahr, which handles more than 90 
percent of the area's appellate cams. 

A few months earlier Garrison had 
been ebullient over martinis, eager to 
share his story, eager to reveal what he 
indicated was a tremendously impor-
tant secret, a sweet of vital concern to 
the American people. "Croon over 
sometime and Ill run it down for you. 
I know you don't believe what I've 
found but ...." 

Jim Garrison has maintained since 
1967 that he had knowledge of secret- 
information of vital interest, informa-
tion about "who the real killers were" 
in the John F. Kennedy assassination. 
The heavy-jowled "Jolly Green Giant," 
as he is known by his friends and de-,  
tractors alike, has accused the FBI, the 
CIA, Lyndon Johnson, and several Cu-
ban miles of being "involved" in the 
November 22, 1963, murder of the 
president. At one juncture Garrison 
even suspected JFK's brother, Bobby, 
of "having knowledge and covering it 
all up." Oh, yes, most segments of the 
news media had a hand in the conspir-
acy, too — along with the Dam po-
lice, Dallas County Sheriffs Office and 
some publicly unnamed Dam oilmen. 

But today, it appears, the judge no 
longer believes the information he 
holds is all that important — at least 
not as vital as his $67,000-a-year job as 
miappelkdajudge. 

Newsmen who have covered Garri-
son for 15 or 20 years — and he has 
gotten more ink and TV exposure than 
any politician in New Orleans history 
— claim he feels confidant he can live 
out his life on the appeals bench, work-
ing no more than half a day, enjoying 
the position's power and prestige. 

"He's not about to take a chance on 
anyone scrutinizing him again," says 
one reporter. "He's set for life and be 
can still remember when he had some 
really lean yeas. I doubt he'll ever 
mention the Kennedy assassination 
Main PubliciY-" 

It wasn't so long ego that Jon Garri-
son did nothing BUT mention the 
Kennedy assassination publicly. He 
told everyone who would listen, and be 
told them often, that he and his laves-
tiptoes had discovered that Lee Har-
vey Oswald bad not acted alone in kill-
ing the president, and that they knew 
who his co-coospirators were. 

People listened, and many of them 
believed. Garrison was able to call on, 
at various times, the help of the august 
folks at LIFE megasine, Sen. Russell 
Long, comedian Most Sahl, author 
Mark Lane. Also reporting in were in-
vestigators code-named Sam Spade. 
Batman and Bugs Bunny, and a self-
styled Julius Carer, complete with 
tags. Johnny Carson provided sir time. 

What kind of person could command 
all this attention, could produce such a 
circus? 

Here is the rough draft copy of the story we discussed this morn-
ing. It will be changed in a minor way, but for the most part, will 
be just this. 

The story will break late Sunday via the wire services. Naturally, 
the strength and seriousness of it will evoke considerable reaction. 
I thought the President might be interested in this advance version. 

I am not offering this for comment of any kind, nor a check of the 
validity of any part. Simply, its FYI... 

Naturally I would expect this to go no further. 

My interest in informing governmental officials of each step 
along the way is because of my intimate knowledge of what Jim Garrison 
is planning. The subpoena of two F.B.I. agents Saturday (today) is an-
other step in his plan to make it seem that the F.B.I. and C.I.A. are 
involved in the JFK "plot." He is hell-bent on involving several high 
officials, is considering embarassing others. In his devious scheme 
he can--and probably will--do untold damage to this nation's image 
throughout the world. 

I am well aware that Garrison manta the government to defy him 
in some manner or to step in to pressure a halt to his "probe," but, 
of course, this should not happen...for that is exactly what Garrison 
wants. 

I intend to make a complete report of my knowledge available to 
the F.B.I., as I have done in the past. 

	 WESTERN UN TON 	 CHECK  

PRESS MESSAGE 	 
W. P. MARSHALL 
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ELYticktia 	Johnson Libras  

••• 
by Hugh 

Aynesworth 
THR TRIP TO NNW ORLRAPIS WAS AN-
other wasted journey, as melees as the 
three letters, a down or more tele-
phone call., a telegram and three per-
sonal notes left with subordinates. 

Jim Garrison just wasn't talking. 
The hulking former Orleans Parish 

district attorney — one of the mast 
colorful and outspoken politicians of 
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going to make arrests, an LSU student 
and part-time insurance salesman 
wrote Garrison from Baton Rouge that 
he had known Ferris and some of his 
friends and might be of help. Andrew 
"Moo Moo" Sciambra, an assistant 
DA, was quickly dispatched to Baton 
Rouge to interview Perry Lee Russo, 
the letter writer. 

They talked for several hours, and 
Russo recounted a "plot session" with 
Ferris, Lee Harvey Oswald and others 
present — a meeting in which plans to 
assassinate President Kennedy were 
chacumed, said Russo. Schunbra rushed 
heck to Garrison and typed out a 
lengthy report 

Now Garrison had a conspiracy 
meeting, which he had to have to make 
a conspiracy cue in Louisiana. But 
Russo had not identified Clay Show as 
being present. Russo was invited to 
New Orleans by the district attorney's 
office. He was hypnotized. Sugpstions 
were thrown at him: "Who is that tall 
man at the meeting, that tall, white-
heeded man? Is his name Shaw?" 

Soon Russo was saying Shaw was 
present Than he was put him under 
the influence of sodium pentothal 
(truth serum) and additional "sugges-
tions" mimed Shaw's presence. 

Later that week, a drug dealer/thief 
named Verner Bundy sent word from 
the parish prison (alter being beaten 
badly by other inmates) that he could 
add to Garrison's case if only they'd 
get him out of that cabinet Bundy 
said be had seen Oswald and Shaw ex-
chiming money at Lakefront Airport 
several years before. 

Both Bundy and Russo failed friend-
ly polygraph tests: some of Garrison's 
more honest aides suggested they wer-
en't fit witnesses. Garrison would have 
none of it. They were good enough for 
him. 

On March 1, 1967, Shaw was arrest-I 
ed and charged with conspiracy to killl 
President John F. Kennedy. He was 
the first and only person ever tried 
with complicity in the assassination. 
The arrest stunted the whole commu-
nity — which quickly polarized: Some 
believed Garrison must' have evidence, 
others knew that Shaw couldn't be in-
volved in anything of the sort 

Garrison was still looking for Ga-
=les. "He fits in here somehow," he 
told me. Writing in Tempo Magazine, 
an Italian publication, in April 1967, 
Garrison stated he would gladly give 
up Clay Shaw if he could but get hold 
of the "true amassin," Manuel Garcia 
Gonzales. 

Garrison's name was a household 
word. Someone had finally been arrest-
ed and charged in the Kennedy awes-
ablation — and he was alive, so maybe 
the "reel story" could be ferreted out 
Center ring became whatever swanky 
Crescent City restaurant Big Jim fre-
quented. He held court almost every 
night LOT menerine provided credi-
bility: running down "leads," badger-
ing potential witnesses, doing photo 
work for the probs. 

Garrison soon had a preliminary 
hearing — before an unusual three-
judge panel — to solidify his arrest of 
Shaw. Russo and the beaten Bundy 
told their stories, the judges shook 
their heads with wonderment and de-
cided there was cause to proceed to tri-
al. Shaw's lawyers, still in a state of 
shock and confusion, had no defense, 
other than to chip away at the prosecu-
tion witnesses. Shaw was bound over 
for triaL 

Now Garrison had a problem. None 
of his assistants were competent laves- 
Upton. Were it not for the seriousness 
of the situation, their investigative ac-
tions would have been hilarious. A 
handful of New Orleans cops was as- 

    

 

Garrison? "He wanted to shuck me 
like corn," Andrews said later, "pluck 
me like a chicken, stew me Wm an oys-
ter. I wanted to see if the cat was ko- 

Garrion told his staffers that Gon-
zales was the "main man," the prime 
culprit in Kennedy's death. He be- 
lieved this for months, until he 
couldn't find a Gonzales that was ever 
proven to be in Dallas or New Orleans. 

Andrews kept playing with Garrison, 
apparently not realizing how serious 
the DA was. Finally, when he couldn't 
come up with who "Bertrand" really 
was, Garrison bad Andrews charged 
with perjury. He was convicted, but 
never served a day because when his 
attorneys went to get the court record 
to formulate his appeal, they found the 
transcript r  had mysteriously 
disappeared. 

That was to be the DA's only court 
"victory" in his Kennedy awassinstion 
"conspiracy." 

On Feb. 24 Garrison was mobbed by 
reporters as he left a luncheon. He was 
asked if he had "solved" the 
sesassination. 

"Why, we did this weeks ago," he 
breezily replied. "We're working out 
details of evidence which will probably 
take months. We know that we are go- 
ing to be able to arrest every person 
involved — at least every person who 
is still living. The key to the whole case 
is through the looking glass. Black is 
white and white is black. I don't want 
to be cryptic, but that's. the way it is." 

A few minutes later another score of 
reporters caught up with Garrison. He 
repeated his answers: 

"My staff and I solved the came 
weeks ago. I wouldn't say this if I 
didn't have evidence beyond the shad- 
ow of a doubt. We know the key indi-
viduals, the cities involved and how it 
was dons. There were several plots, but 
that's more than I wanted to say. Fer-
ris might not be the last suicide in the 
mu. The only way they are going to 
get away from us is to kill themselves." 

But arrests were not imminent, mid 
Big Jim, "because we're building a case 
we will not lose." 

One week later businessmen Clay 
Shaw was arrested. And if Garrison 
didn't expect an arrest so quickly it 
might have been became at that time 
he didn't even have a witness against 
Shaw. 

Every witness need against Shaw 
came out of the woodwork following 
Garrison's boast that he bad already 
"solved" the mu. It should not have 
been suprising then that Shaw was ac-
quitted on a single ballot in lees than 
an hour. 

But a lot of people were soon to be 
caught up in the Garrison net — al-. 
most sll of them vulnerable in some 
respect or another — convicts, homo-
sexuals, Cuban exiles. 

Six-foot-four-inch Clay Shaw was an 
unlikely candidate under any rule of 
measurement. Respected, well-liked, 
intellectual, Shaw had built the New 
Orleans Trade Mart into a prospering 
center and had renovated several 
Vieux Cerre homes. He was also a 
playwright, a poet — and a 
homosexual. 

Looking for the fictitious "Clay Ber-
trand," Garrison had suddenly decided 
it was Shaw. "They always change 
their last names, but never their first 
names," he told me. Shaw was called in 
and questioned. Shaw denied ever us-
ing another name. Ha told friends Gar-
rison's interrogation was laughable. He 
didn't expect to hear any more about 
it 

Then Garrison "found" another wit-
ness. While the press kept bombarding 
him with questions about when he was 

 

signed to Ganison, but be was leas 
than satisfied with their performance. 
Garrison decided to recruit a 
professionaL 

He met with William Gurvich, one of 
three brothers who ran a well-respect-
ed detective agency. Would Gurvich be 
his chief investigator? Garrison ex-
plained that he had witnesses defining 
that Oswald, Ferrie, Shaw and others 
were co-conspirators, but he needed to 
prove that Shaw was Bertrand. Also, 
before a conspiracy could be proven, 
there had to be an overt act.' "I'm short 
of people who cat really do the job," 
Garrison told Gurvich. 

"I thought he must have something," 
Gurvich later said. "I couldn't imagine 
he would be arresting people on noth-
ing." The intriguing thought that he 
might be a part of something really im-
portant drew Gurvich into the fold. As 
a dellerZyser ram, herstaried patting 
the probe together, often spending his 
own money for expenses. Almost im-
mediately he saw that Shaw had been 
arrested on flimsy evidence, "but I 
kept &Wine that Jim wasn't telling me 
everything he knew." 

Garrison insisted all the operatives 
he sent around the country report in 
via code names. "The f------ Feeble. 
(FBI] will never figure that out" Garri-
son said. So the calls came in from 
Sam Spade, Blackstone, Barney, 
Brown, Bugs Bunny, Patsy and 
Batman. 

Gurvich had handled many unusual 
investigations during his 20 years in 
the business, but he wasn't prepared 
for some of Garrison's ideas. Once the 
DA told him to buy some "red pepper 
guns." 

"For what?" Gurvich asked. 
"Well raid the damn FBI office with 

'em," Garrison replied. 
Another time Gurvich was told to 

take another investigator and "go to 
the Leather Capital of the world" to 
see if they could find charge accounts 
in Shaw's name. Gurvich admitted he 
didn't know where the Leather Capital 
was. "San Francisco, goddammit," 
Garrison answered. A search of Shaw's 
home had turned up costumes and 
whips (Shaw's Mardi Gras costume 
that year), and Garrison told everyone 
Shaw was a pervert and that he "prob-
ably bought those whips in San Fran-
cisco." Gurvich couldn't fend any such 
charge accounts. 

The other "investigators" were busy, 
too. One chased Manual Garcia Gon-
zales. Another checked the garbage 
cans of a former Cuban diplomat (be-
fore Castro) who lived in Dallas — Ser-
gio Arcache-Smith. Two of them, along 
with a LIFE photographer (and on a 
second trip, Garrison himself), watched 
a Las Vegas nightclub act, secretly tap-
ing and photographing with a tiny 
Minor camera. Former Dallasite Brock 
Wall had a skit in his "Bottoms Up" 
revue called the "Masochistic 
Mambo," in which. Garrison claimed, 
Wall told about the insessination. One 
of the more imaginative of the conspir-
acy theorists had told.  Big Jim that 
Wall had been a friend of Jack Ruby's 
and had telephoned Ruby the day after 
Kennedy was 

Still others went to Denver and Al-
buquerque to find and detain a Cuban 
exile who was once a friend of Artie's, 
Without extradition they hauled Julian 
Buznedo back to New Orleans, where 
he passed a polygraph test and was 
dumped out on the street, minus his 
job and money. 

And the knobs kept coming to Now .  
Orleans, fueling the "investigation." A 
man called Cedric von Rolleston said 
be had known Oswald as a small boy in 
New York. A mural painter, von Rol-
leston said be met Jack Ruby in the 

  

  

Dallas police station and Ruby "of-
fered to cut me in on the matins-
tion." He said he carried money to Al-
exandria, Louisiana, where he 
delivered it to Shaw and Oswald. "I 
knew it was Oswald because I had wor-
shipped him as a 13-year-old boy," von 
Rolleston said as he told of a strange 
ritual in which he took 12- and 13-
year-old boys into the woods for "wor-
ship" ceremonim. 

After Garrison decided he couldn't 
work the Alexandria link into his con-
voluted theory, he refused to talk to 
von Rolleston and stuck him with a 
large hotel bill. Von Rolleston said it 
wasn't Shaw after all 

. A man convicted of burning down a 
church in Oregon showed up with a 
story that he had been a conduit in a 
drug-running business with Ruby, 
Shaw and Oswald. A man calling him-
self "Julius Caesar" appeared wearing 
a toga and sandals and put Oswald, 
Ferri* and Shaw together before re-
porters found out he was an ex-mental 
patient who wasn't within hundreds of 
miles of the action when he claimed to 
be — forcing Garrison to abandon him, 
too. 

Meanwhile, probably aware that 
Gurvich would quit if he knew the 
score, Garrison kept Russo away from 
him. "I wasn't close to him, but what I 
saw I didn't like," Gurvich recalled re-
cently. "It wasn't real." 

Finally Gurvich had seen enough. 
There was talk that Bobby Kennedy 
might be hauled before the Orleans 
grand jury when he came to New Or-
leans for a speech that year — a ploy 
Gurvich figured was nothing more than 
more Garrison hoopla. Gurvich hopped 
a plane for New York, where he visited 
with the slain president's brother, tell-
ing him that.  Garrison had "no cue, 
nothing." 

Before Gurvich could return to New 
Orleans, clean out his desk and quit 
the "investigation," a Kennedy aide 
leaked the Gurvich-visit story to a New 
York newspaper and word got back to 
Garrison before Gurvich could. Gur-
vich was locked out of his office, vili-
fied in prow conferences as a traitor 
and later charged with "removal of a 
movable" (the taking of Garrison's 
master file). He was never tried. Later, 
be helped Shaves defense lawyers. 

Meanwhile Garrison pushed forward. 
Mort Sahl moved to New Grimm to 
serve as an investigator. Mark Lane 
and several other self-styled investiga- 

• tors dosed the ranks. Garrison made 
personal appearances before anti-War-
ren Commission groups, raising money 
and ego. Still more mental derelicts, li-
ars and con men were drawn to the 
can. Usually Garrison accepted them 
with open arms. 

Throughout, the New Orleans press 
took a rather benign stance toward 
Garrison. During the two yearn from 
Shaw's arrest until his acquittal, there 
wen not one editorial against Garrison 
and his grandstanding. 

But some members of the national 
press dug in and reported the circus 
factually. James Phelan wrote in The 
Saturday Evening Post that Russo had 
never mentioned Shaw's name in that 
all-important interview with the assis-
tant DA, &Umbra. Newsweek reported 
that several potential witnesses were 
offered bribes to make up testimony. 
The New York runes  and NBC News 
came through with telling investigative 
pieces, including a special "White Pa-
per" on NBC with Andrews explaining 
how he made the whole thing up. 

Comedian Sahl (some thought his 
role was, indeed, proper), in his 1976 
book Heartland told how he met Garri-
son and became infected with investiga-
tive reek 
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Dallas woman claims she was LBJ's lover 
By Christi Harlan 
Staff Writer of The News 

A 56-year-old Dallas woman mid,  
Friday-she was the mistress of Lyn-
don Baines Johnson for almost 20 
years, but friends and members of 
the Johnson family said the 
woman's claims are groundless. 

Madeline Duncan Brown, a re-
tired advertising executive, said 
'the affair began in 1949, the year 
Johison was elected to the U.S. Sen-
ate, and ended in 1967, a year be-
fore Johnson completed his second 
term as president. 

"I feel like I have been part of 
his life and part of history," Mrs. 
Brown said at a news conference 
Friday at the Dallas Press Club. She 
said she decided to reveal the affair 
to "clear the record." 

Madeline Duncan Brown Spokesmen for the Johnson fem-
says she decided to re- ily said Mrs. Brown had purchased 

veal the affair to "clear the radio advertising time from the 
record." 	 Johnson' stations in Austin, but 

they said the woman was otherwise 
unknown to friends and family 
members. 

Betty Tilson, spokeswoman for 
Lady Bird Johnson, said the former 
first lady was on her way to the 
East Coast Friday and could not be 
reached for comment. 

"I doubt 100 percent that she 
(Mrs. Johnson) has ever heard of 
Mrs. Brown," Mrs. Tilson said. "I 
have talked to other people who 
worked at the station and friends 
of the family, and they don't know 
her." 

Mrs. Brown said the affair could 
be confirmed by Johnson's 
brother-in-law, O.P. (Bob) Bobbitt 
of Austin, but Mrs. Tilson said Bob-
bin issued a statement saying "the 
whole thing is absolutely ridicu-
lous." 

"I have not read the report of 
Mrs. Brown's charges apparently 
made today in Dallas," Bobbitt's  

statement said. "To my knowledge, 
these charges are without founda-
tion, and it is absurd to suggest that 
I might or could confirm them. 

"I condemn what seems to be an 
increasing number of falsehoods 
regarding President Johnson's ca-
reer, and I pity those who try to 
profit by them," Bobbitt said. 

Mrs. Brown's statements fol-
lowed by less than three weeks a 
published report that Johnson had 
a love affair with Alice Glass of 
Austin beginning in 1939 and con-
tinuing through the early years of 
his presidency. 

Mrs. Brown said her affair with 
Johnson began in the fall of 1949 
after a party at the Driskill Hotel in 
Austin. She said she continued to 
meet Johnson for romantic inter-
ludes at the Driskill — sometimes 
as often as two or three times a 
week, she said — into the 1960s. 

The other two major papers didn't even cover the news conference. At least two TV stations did, 
and one reported her claim that IBJ and Sam Rayburn knew of a conspiracy to kill Kennedy before 
it happened (Rayburn died 11-16-61). Here's how the relevant part went - At He (IBJ) knew there 
was a conspiracy, yes, he told me so. Q: He knew that Kennedy-  was going to be hit in Dallas? At 
That's right. Qs So by that information, he was involved in the assassination of President Ken-
nedy, is that what you're saying? At Yes. She was accompanied by her son whose father, she said, 
was IBJ. The young man has big ears. 

BRIEFS....The Moorman blowup has drawn strong interest from two news organizations, both of which are seriously 
considering funding for a complete computer enhancement; they have requested confidentiality and, because strong, 
new supportive evidence has surfaced, it will be temporarily granted....Jack White and I were not overly concerned 

about the size of the gunman because the image is so clear, but those who thought he was too small to be directly 

behind the wall are correct: he is on the other side of the picket fence and standing on something, perhaps a car 
bumper...There's still no acoustics rebuttal from Dr. Barger....There's an unconfirmed report that researcher 

Rush Harp died recently....Earl Golz took a temporary job as press aid to Congressman Bill Patman during his cam-
paign; Patman won, but Earl's job ended and .he's looking around....Meanwhile, the Abilene bank story that got him 

fired from the DMN has been proven to be virtually 100% accurate; so much for honesty....Henry Wade was again elec-
ted District Attorney; he won 60% of the vote over former FBI agent Richard Harrison...Dick Sprague responded to 
my analysis of the Couch & Weigman films and his comments will be included with new photo evidence next month.... 
Auto tycoon and accused drug smuggler John DeLorean has an interesting attorney - WC counsel Joseph Ball. 
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